國立中興大學植物病理學系蔡百禧系友與張秀慧女士 獎助學金設置辦法

Regulations for the Establishment of Mr. Bai-Hsi Tsai and Ms. Hsiu-Hui Chang Scholarship, Department of Plant Pathology, National Chung Hsing University

> 102.6.27 系務會議通過 104.1.19 系務會議修訂通過(第二條) 105.9.8.系務會議修訂通過(第二條) <u>107.7.17 系務會議修訂通過(第二條)</u>

- 一、經費來源:本獎學金於民國 101 年由蔡百禧系友與張秀慧女士賢伉儷捐贈 新台幣 100 萬元整,以獎勵優秀學生與凝聚學生對本系的向心力為原則, 供本系獎助學生專用。
- 1. Funding Source: This scholarship was established in 2012 through a generous donation of NT\$1,000,000 from Mr. Pai-Hsi Tsai, an alumnus of the department, and Mrs. Hsiu-Hui Chang. The fund is dedicated exclusively to supporting students in the Department of Plant Pathology, with the primary objectives of encouraging outstanding students and fostering a sense of belonging among them.
- 二、申請資格:

(甲)碩博士班研究生

- 1.碩博士班研究生參加國際大型研討會學生組論文口頭發表或海報競 賽,並榮獲獎項者。
- 2. 碩博士班研究生受邀擔任國際大型研討會演講者。
- 3.碩博士班研究生參加本系舉辦之 retreat 研究論文海報競賽或口頭 報告,經評審為前三名者。
- 4.協助上課教學,表現優異者。
- (乙)碩士班研究生
 - 本系應屆畢業生符合歷年成績平均為全班前20%的同學,續留本系 碩士班就讀者。
 - 同時考取頂尖研究型大學之研究所,放棄它所入學資格,而續留本 系碩士班就讀者。
 - 3.本系入學成績優異學生及預備研究生。
 - 4.以(乙)項資格獲得本系「國立中興大學植物病理學系研究生服務學習 獎助學金者,不得再領取本獎助學金。
- (丙)各級學生有提升本系學術研究成果、對系發展有特殊貢獻或堪為本系 學生楷模之優良表現者,得由指導教授、班級導師、或學生學會薦請 本系予以獎勵。

2. Eligibility criteria:

- A. Master's and doctoral Students
 - 1. Graduate students who participate in major international conferences and receive awards for oral

presentations or poster competitions in the student category.

- 2. Graduate students invited to serve as speakers at major international conferences.
- 3. Graduate students who participate in a retreat research poster competition or an oral presentation competition organized by the department and rank among the top three.
- 4. Graduate students who assist in teaching and demonstrate outstanding performance.
- B. Master's students
 - 1. Graduating undergraduate students from the department who ranked in the top 20% of their class in overall academic performance and continue their studies in the department's master's program.
 - 2. Students who are simultaneously admitted to graduate programs at top research universities but choose to renounce other admissions and continue their studies in the Department's master's program.
 - 3. Students admitted to the Department's master's program with outstanding entrance exam scores or those recognized as prospective graduate students.
 - 4. Recipients of the "Graduate Student Service Learning Scholarship" in the Department of Plant Pathology at National Chung Hsing University under Category B are not eligible to receive this scholarship.
- C. Students regardless of year: Students who significantly contribute to the Department's academic research achievements, make exceptional contributions to the Department's development, or serve as exemplary role models for their peers may be recommended for the scholarship by their advisor, academic advisor, or the Student's Association.
- 三、申請方式及日期:凡符合上述資格之學生,請於每學期最後一週至開學前 一週,至本系系網下載申請表,填妥後送交本系獎助學金委員會。
- 3. Application method and deadline: Eligible students must download the application form from the Department's website and submit the completed form to the Department Scholarship Committee. The application period is from the last week of each semester to the week before the start of the new semester.
- 四、獎勵金額評審方式:經本系獎助學金委員會開會核可申請者資格後,視當 年經費額度,核定獎勵金額。獲獎勵名單將公佈在本系網頁最新消息區。
- 4. Scholarship Amount and Evaluation Method: After the Department Scholarship Committee reviewed and approved the applicants' eligibility, the scholarship amount will be determined based on the available funds for the year. The list of recipients will be announced in the "Latest News" section of the Department's website.

[In case of any dispute, the explanation shall be based on the Chinese version.]